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I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Vil Naalakkersuisut inddrage oppositionen i det kommende arbejde med en skattereform herunder et 
beskæftigelsesfradrag og i så fald hvordan? 
 
2. Naalakkersuisut bedes udarbejde en tabel, hvori det fremgå hvad det vil koste Landskassen at indføre 
et beskæftigelsesfradrag på følgende beløb om året: 1.000 kroner, 5.000 kroner, 10.000 kroner, 15.000 
kroner, 20.000 kroner, 25.000 kroner, 30.000 kroner. Naalakkersuisut skal i denne tabel ikke indregne 
dynamiske effekter. 
 
3. Hvor stor en gevinst giver det landskassen hver gang en borger på offentlig forsørgelse kommer i 
arbejde? Der har været flere beløb fremme fra tid til anden med ca. 250.000 kroner om året som det 
mest hyppige. 
 
4. Hvordan forestiller Naalakkersuisut, at en kommende skattereform (herunder et 
beskæftigelsesfradrag) skal finansieres? Vil det udelukkende være via skatte- og afgiftsomlægninger eller 
vil man også se på størrelsen af den offentlige sektor og størrelsen på de sociale ydelser? 
 
5. Anerkender Naalakkersuisut, at der vil være dynamiske effekter ved at indføre et 
beskæftigelsesfradrag og hvilke effekter vil Naalakkersuisut i så fald pege på? Vil Naalakkersuisut komme 
med et bud på, hvor store de påpegede dynamiske effekter vil være og dermed hvor stor en gevinst disse 
vil være for landskassen? 
 
6. Under debatten om punkt 17 i Inatsisartut den 24. maj sagde Naalakkersuisoq for Finanser, at topskat 
ikke bliver en del af finansieringen af et beskæftigelsesfradrag. Demokraterne vil gerne bede om, at 
Naalakkersuisut bekræfter denne udtalelse. 
 
7. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse vedrørende en kommende skattereform? 
(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 
 
 
Begrundelse 
I koalitionsaftalen står der meget klart, at Naalakkersuisut ønsker at indføre et beskæftigelsesfradrag. 
Naalakkersuisoq for Finanser har over for Finansudvalget sagt, at man først regner med at kunne fremsætte 
et egentligt forslag for Inatsisartut herom i 2019. 
 
Demokraterne er store tilhængere af et beskæftigelsesfradrag, og vi ser meget gerne, at det bliver som en 
del af en større skattereform, der som sit overordnede mål skal have, at det bedre skal kunne betale sig at 
arbejde. Og vi håber, at Naalakkersuisut ønsker at samarbejde med os om en skattereform, der indeholder 
et beskæftigelsesfradrag. 



   
 

 
 
Det er nemlig vigtigt for vores samfund, at forskellen mellem at være på offentlig forsørgelse og på at tage 
et arbejde skal forøges, så de arbejdsløse får et større incitament til at søge arbejde. Det er altså en lille 
skandale, at virksomheder er nødt til at tilkalde ufaglært udenlandsk arbejdskraft, når vi har arbejdsløse i 
vort eget samfund. 
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på ti arbejdsdage. 


